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PPF zazlívá vedení Zentivy spolek s Francouzi
Jan Sochor
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Česko

* Největší akcionář Zentivy – francouzská Sanofi Aventis – získal z Bruselu svolení k výkupu dalších akcií * PPF chce zřejmě
lepší cenu

Jedna akcie Zentivy stojí na burze 1120 korun. Její největší akcionář, francouzská Sanofi-Aventis, je chce od zbylých podílníků
vykoupit za 1150 korun. Včera k tomu dostala souhlas Evropské komise podmíněný tím, že se ve východní Evropě zbaví
patnácti druhů léků.      
Sanofi však není jediná, kdo má na Zentivě zájem. Sama drží zatím ve firmě 24,9 procenta. Jen o šest desetin procenta méně
má skupina PPF a její »sesterská« společnost Generali PPF Holding. Ta dříve chtěla firmu také ovládnout, v současnosti to
vypadá však spíš tak, že chce na Zentivě co nejvíce vydělat. Tomu by nasvědčovalo, že firma svou vlastní nabídku na odkup v
létě stáhla a žádnou novou nepodala.      
PPF včera vyrukovala s tím, že management v čele s Jiřím Michalem jim o nabídce Sanofi-Aventis a dohodách, které ji
doprovázely, neřekl všechno. Nabídka na odkup přitom vyprší již 20. února a management vyzval ostatní akcionáře, aby na ni
kývli. Své podíly se Francouzům rozhodli prodat i sami manažeři. PPF se proto včera obrátila na soud, aby svolala
mimořádnou valnou hromadu, kde by byl management odvolán a exkluzivní smlouvy mezi ním a Sanofi odtajněny. Zentiva se
přitom brání, že akcionářům řekla všechno, co mohla. »V rozsahu, v jakém je to požadováno, jsme všechny smlouvy
uveřejnili. Samozřejmě existují smlouvy mezi Sanofi a námi, které se týkají obchodní činnosti, na ty se navíc vztahuje závazek
mlčenlivosti a ty zveřejňovat samozřejmě nebudeme. Nemyslíme si, že by bylo užitečné, abychom spekulovali o tom, co stoji v
pozadí žaloby PPF,« řekla HN mluvčí Zentivy Věra Kudynová.      
Již v pondělí se koná jiná valná hromada Zentivy, kde se však nebude hlasovat, ale pouze o návrhu Sanofi »mluvit«.      
Co však ve skutečnosti PPF podáním žaloby sleduje? Jde jim pravděpodobně o zvýšení ceny akcií. »PPF se tímto krokem
zřejmě snaží zatlačit na Sanofi, aby ještě zvedla výkupní cenu. Jsem přesvědčený, že když se jí to nepovede, stejně na
nabídku Sanofi kývnou,« říká analytik společnosti Cyrrus Karel Potměšil.      
Podle odhadů HN mohla PPF v minulosti pořídit jednu akcii Zentivy v průměru kolem 1000 Kč. Když by akcie prodala, mohla by
si přijít na víc než miliardu. Dalšími velkými akcionáři Zentivy jsou Belviport Trading s 10 procenty, kterou údajně kontroluje
finančník Pavel Tykač, a Fervent Holdings se sedmi procenty, který ovládá skupina J&T. Pokud by velcí akcionáři své podíly
prodali, Zentiva by zmizela z pražské burzy.

***

PPF se žalobou zřejmě snaží zatlačit na Sanofi- Aventis, aby ještě zvedla výkupní cenu. Analytik společnosti Cyrrus, Karel
POTMĚŠIL
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